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Csongrád a laptopkor küszöbén 
L a p t o p o t v i t t a z április végi testületi 
ülésre Nagypál Sándor csongrádi 
képviselő. Társai m e g l e p ő d t e k , h i -
szen e d d i g ő ragaszkodott a legke-
ményebben ahhoz, hogy minden 
előterjesztést papíron kapjanak 
meg. Ezek után m e g t ö r t é n h e t a z , 
amiről két éve m é g szó sem lehetett: 
tiszteletdíjukból v e s z n e k laptopot 
m a g u k n a k a képviselők. A grémium 
korelnöke még m o b i l t e l e f o n t sem 
használ , de egy ilyen beruházást ő is 
t á m o g a t n a . 

M R Ó DÁNIEL 
Nagypál Sándort 2006 októberében 
még megdöbbentette az a baloldalról 
érkező felvetés, hogy a költséghaté-
konyság érdekében elektronikus úton 
kellene kézbesíteni a csongrádi önkor-
mányzat testületi anyagait. Ezért nemet 
is mondott a laptopvásárlási javaslatra, 
s helyette inkább néhány tank benzint 
kért, hogy még többször felkereshesse 
választóit. A képviselő hozzáállása má-

ra akkora fordulatot vett, hogy az ápri-
lis 25-i ülésen már hordozható számító-
géppel jelent meg. Bekapcsolni azon-
ban még nem akarta. 

- Kölcsönbe kaptam, s bevallom, 
egyelőre nem is értek hozzá, de az 
unokám majd megtanít használni -
mondta lapunknak Nagypál Sándor, 
aki szerint most már a szocialistákon 
a sor, hogy bizonyítsák: tényleg elhi-
vatottak ebben az ügyben. A képvise-
lő hozzátette, nem a város pénzét kell 
erre fordítani, hanem mindenkinek 
saját költségén kellene beruháznia. A 
jobboldalon a többségnek már van 
laptopja, és Nagypál szerint Murányi 
László is beáll a sorba, annak ellené-
re, hogy idáig ő nagyon idegenkedett 
ettől a dologtól. . 

- Vicces volt képviselőtársunk be-
mutatója, de úgy tűnik, ezzel az elő-
adással újabb lendületet vett korábbi 
kezdeményezésünk - kommentálta a 
történteket Somogyi Árpád. A szocia-
listák frakcióvezetője szerint megfon- m NA6YPÁL SÁNDOR EGYELŐRE CSAKHŰRDŰZW KÖLCSÖNLAPTOPJÁT F o t ó : B í r ó D á n i e l 

tolandó az ötlet, hogy akiknek még 
nincs laptopja, tiszteletdíjukból vásá-
roljanak maguknak. Lehetőleg együtt, 
mert akkor kedvezményesebb áron le-
hetne hozzájutni. 

• • B e v a l l o m , e g y e l ő r e 
W m n e m is é r t e k h o z z á , d e 

a z u n o k á m m a j d m e g t a n í t 
h a s z n á l n i . 
Nagypál Sándor 

A választott grémium korelnöke, 
Ternai László - aki a testület legmara-
dibb tagjának tartja magát - azt 
mondta lapunk érdeklődésére, hogy 
neki még mobiltelefonja sincsen, de 
egy ilyen javaslatot mindenképpen tá-
mogatni fog. Persze csak akkor, ha 
nem az önkormányzat pénzét költik el 
erre a célra, hanem mindenki a saját 
kasszájából áldoz rá. Döntés május 
végén születhet az ügyben. 

81 Megyei tükör 
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Hogyan történt 
a szegedi gázolás? 

Péntek, 2008. május 9. 

Egy halálos baleset pontos részleteit 
szeretné megismerni az á l d o z a t csa-
ládja. A tragédia h á r o m hete t ö r t é n t 
Szegeden, a Budapesti k ő r ú t - J ó z s e f 
Attila sugárút kereszteződésétől 
mintegy száz méterre, a k ö r ú t o n . 

H U N K A T Á J K U N K T Ő l 
- Édesanyánk leszállt a buszról, át 
akart menni a másik oldalra, de alig 
tett meg pár lépést, amikor egy mo-
torkerékpáros elgázolta. Szegény sú-
lyosan megsérült , kórházba szállítot-
ták, az életét azonban már nem tud-
ták megmenteni , m á s n a p meghalt -
mond ja Fodor Izabella, aki testvéré-
vel, Ágotával együtt tegnap a bal-
eset helyszínén, a Budapesti kör-
úton, a Tarján bisztró előtt próbált 
magyarázatot találni a családjukat 
ért tragédiára. 

A baleset április 11-én, délután fél 4 
körül történt. Izabella és Ágota a bal-
eseti helyszínelők által készített és tő-
lük kapott rajzot próbálja összevetni a 
helyszínnel. Azt mind a ketten elisme-
rik, hogy édesanyjuk az évek óta ki-
alakult gyakorlatot követve, mások-
hoz hasonlóan szabálytalanul, a gya-

logátkelőhelytől mintegy 5-6 méterre 
próbált á tmenni az úton. 

Izabella és Ágota a rendőrségtől 
még semmilyen értesítést nem kapott, 
egy-két elejtett félmondatból viszont 
arra következtetnek, hogy a motoros 
azt állította, csak 30 kilométeres se-
bességgel haladt. Ennek ellentmond, 
hogy a 62 éves asszonyt olyan erős 
ütés érte, hogy 22-24 méter repült. 

- A környéken sok az üzlet, mind a két 
oldalon van buszmegálló, a gyalogos- és 
a járműforgalom is nagy. Reméljük, je-
lentkeznek szemtanúk, és velük sikerül 
tisztázni, ki és mennyire felelős. TUdjuk, 
édesanyánkat már nem lehet feltámasz-
tani, de talán megelőzhetünk hasonló 
tragédiákat - mondja Fodor Ágota. 

E S SZABÁLYSÉRTÉS. A Szegedi Rendőr-
kapitányság szabálysértési eljárást 
indított, a vizsgálat még nem feje-
ződött be, a rendőrség a boncolási 
jegyzőkönyvet várja - tájékoztatta 
lapunkat Tuczakov Szilvána, a 
Csongrád Megyei Rendőr-főkapi-
tányság szóvivője. 

AMÍG FODOR IZABELLÁVAL ÉS ÁGOTÁVAL BESZÉLGETTÜNK, TÖBBEN MENTEK ÁT 
SZABÁLYTALANUL AZ ÚTTESTEN, AHOGY ÉDESANYJUK IS TETTE F o t ó : M i s k o l c z i R ó b e r t 

B o r P á l 
FIZIKA 

s z a k t a n t e r e m . 

A BOR PÁLRÓL ELNEVEZETT FIZIKA SZAKTANTEREM ELŐTT A TEHETSÉGNEVELŐ TANÁR GYERMEKEI: BOR PÁL, EDIT ÉS ZSOLT F o t ó : F r a n k Y v e t t e 

Bor Pálról nevezték el 
a fizikatantermet 
N e m esett messze az alma a fájától -
szokták m o n d a n i , ha a gyermek p é l -
dául pályaválasztásban n a g y o n h a -
sonlít valamely s z ü l ő j é h e z . A kije-
lentés a Bor famíliára is igaz: Bor 
Pálnak, a szegedi t a n á r k é p z ő l e g e n -
dás f i z i k a t a n á r á n a k h á r o m g y e r m e -
ke k ö z ü l a két idősebb vegyész lett , a 
legkisebb, Zsolt f iz ikus, a z a k a d é m i -
kusságig vitte. Bor Zsolttal beszél-
g e t t ü n k apjáról , a tehetségnevelés 
fontosságáról, amerikai m u n k á j á r ó l . 

Ú J S Z Á S Z 1 I L O N A 

„Ki az a tanár, akitől ennyire keveset le-
het tanulni fizikából?" - kérdezte a sze-
gedi egyetem matematika-fizika szak-
jára jelentkező Bor Páltól Kalmár László 
professzor a felvételin - a családi legen-
da szerint. Az ifjú szinte csak erre a kér-
désre tudott válaszolni fizikából. De mi-
vel matematikából kiválóan teljesített, 
felvették. Egyetemi teljesítményével, s 
aztán az egész pedagógusi pályáját vé-
gigkísérő tehetséggondozással igazolta: 
a szülő és a tanár szerepe meghatározó 
abban, mi lesz a gyerekből. 

A történetet Bor Zsolt fizikus akadé-
mikus mesélte el általános iskolás diá-
koknak azon az ünnepségen, amelyen 
az édesapjáról, Bor Pálról nevezték el a 

Szegedi Tudományegyetem Juhász Gyu-
la Gyakorló Altalános Iskolájának azt a 
területét, melyhez a leginkább kötődik 
a Bor família. Ebben az iskolában taní-
tott Bor Pál felesége, Edit néni, itt tanult 
45 éve Bor Zsolt fizikus, de az akadémi-
kus bátyja és nővére is, sőt: a legendás 
tanár házaspár 9 unokája közül 7. 

- Lehetsz miniszter és a tudományos 
akadémia elnöke (mint Pálinkás Jó-
zsef, rektor (mint Csirik János), lézer-
fizikus (mint Szabó Gábor), de a világ 
legjobb matematikusa (mint Lovász 
László), s Nobel-díjas (mint Harsányi 
János), de filozófus (mint Ágh Attila) 
is, ha matematika- vagy fizikafelada-

tokat oldasz meg, és elküldöd a Kö-
MaL-nak - jelenti ki Bor Zsolt. A Kö-
zépiskolai Matematikai és Fizikai La-
pok, vagyis az Arany Dániel által 
1894-ben alapított, azóta is folyamato-
san jelentkező újság segítségével tudó-
sok, politikai vezetők több generáció-
ja csiszolta problémamegoldó képes-
ségét. A több mint százéves lap leg-
eredményesebb levelezőinek névsorát 
böngészve számos szegedi professzor 
nevét is megtaláljuk. Bor Pál, a szege-
di tanárképző legendás pedagógusa 
hosszú éveken át szerdánként feladat-
megoldó szakkört tartott szegedi te-
hetségeknek. 

ff N e m esett messze az a l m a a fájától 
A lézer nagymestere lett a szegedi egyetemen doktoráló, majd itt 1989-ben az 
optikai és kvantumelektronikai tanszéket megalapító és azt azóta vezető egyetemi 
tanár, Bor Zsolt. Az MTA lézerfizikai kutatócsoportját 1998 óta irányító akadémikus 
a Mindentudás Egyeteme sorozatban is szemléletes előadásban dicsérte a 
sokoldalú fénysugarat, amit a CD-lemezjátszótól kezdve, a rendőrségi 
sebességmérő kamerán át, az internetvonalakig használnak. De egészségügyi 
alkalmazása új távlatokat nyit: a lézertechnika például a szemészetben a 
szuperlátás lehetőségét ígéri - magyarázza a fizikus, aki most az USA-ban egy 
olyan berendezés fejlesztésén dolgozik, amelynek segítségével óránként 
világszerte ötszáz műtétet végeznek el, ennyi embernek adják vissza az éleslátást. 
A Szegedi Tudományegyetem professzora a jövő év augusztusától tér vissza a 
Tisza-parti városba, illetve az oktatáshoz. 


